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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat af 2. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 29. marts 2023, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: 1350-314 

 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Orientering fra formanden  

 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og merit-

udvalget  

 

4. Godkendelse af nye kursusbeskrivelser og større tekstuelle ændringer for 

efteråret 2023 

Bilag 4a: Fagudbud E23, BA og tilvalg, 4b: Fagudbud E23, KA og tilvalg 

 

5. Drøftelse af brug af åbne svarkategorier i undervisningsevalueringerne 

Bilag 5a: Sagsfremstilling, åbne svarkategorier, 5b: Evalueringsspørgs-

mål med åbne svarkategorier 

 

6. Drøftelse af projektorienteret forløb gældende fra F24 

 

7. Opfølgning på ugesedler 

 

8. Status på opfølgning på handleplan for årlig status 2022  

Bilag 8: Handleplan, årlig status, psykologi 

 

9. Fremtidige dagsordenspunkter 
 

10. Eventuelt  
 
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Ali Amidi  

Lektor Jesper Aagaard  

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant) 

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Clara Rindom Nielsen  
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Studerende Anne-Sofie Balsgaard Brandt  
Studerende Elisabeth Fryd (suppleant) 

 

Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Mikkel Østergaard Johansen, Studentersager, under punkt 3 (observatør) 

Bolette Bligaard, Studentersager, under punkt 3 (observatør) 

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud: 

Lektor Annette Elisabeth Bohn  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt.  

 

Punkt 2. Orientering fra formanden  

Der er fundet en kandidat-introsekretær. Der bliver tale om en introduktions-

dag for de kandidatstuderende i stedet for et rusarrangement. Generelt tales 

der meget om en eventuel beskæring af kandidatuddannelserne, men på nu-

værende tidspunkt er der ingen, der ved noget. Blandt andet det projektorien-

terede forløb er afhængigt af dette. Der afventes yderligere udmelding. I april 

afholdes møde med studielederne fra de andre psykologiuddannelser. Der er 

mulighed for at melde emner ind til drøftelse på tværs af psykologiuddannel-

serne ind.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensa-

tions- og meritudvalget  

Dispensationsudvalget ønskede at drøfte en klage over delvis imødekommelse 

af en ansøgning om forlænget tid til specialet med henblik på, dels en drøftelse 

af, om afgørelsen skulle fastholdes, dels en principiel drøftelse af studienæv-

nets nuværende praksis og eventuelle ændringer af denne.  

 

Den studerende havde søgt om dobbelt tid til sit speciale samt forlængelse af 

den maksimale studietid.  I overensstemmelse med studienævnets praksis, 

havde dispensationsudvalget i starten af semestret delvist imødekommet den 

studerendes ansøgning, således at der blev tildelt 50% forlænget tid til 1., 2. og 

3. eksamensforsøg.  

 

Den studerende har efterfølgende klaget over afgørelsen, da hun mener, at hun 

ikke bliver ligestillet med sine medstuderende, når hun blot kan arbejde halv 

tid, men kun tildeles 50 % ekstra tid frem for 100 %. Til de tidligere kortere 

skriftlige opgaver er der afveget fra praksis og givet 100% ekstra tid. Ift. speci-

alet vurderes det, at der er en fleksibilitet indbygget i prøveformen, der giver 
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den studerende mulighed for at planlægge og strukturere sin tid i forbindelse 

med opgaven. 

 

Studienævnet drøftede, om afgørelsen skulle fastholdes med afsæt i studie-

nævnets nuværende praksis. Der blev lagt vægt på, at alle studerende skal stil-

les lige. Risiko for udvanding af prøvens faglige niveau blev ligeledes drøftet. 

Formanden fremhævede, at en meget lang specialeproces ikke nødvendigvis er 

en fordel, da der er indbygget en risiko for ikke at blive færdig, når skrivningen 

foregår over lang tid. Omvendt kan det være svært at fastsætte en rimelig tids-

grænse. Det blev forslået, at det undersøges, hvor mange ansøgninger, der er 

til 4. eksamensforsøg, og hvor mange, der bliver færdige efter deres 3. eksa-

mensforsøg. Tallene skal trækkes fra det tidspunkt, hvor studienævnet i sin tid 

ændrede praksis fra at tildele 100 % ekstra tid til studerende med 50 % ar-

bejdsevne til at tildele 50 % ekstra tid. 

 

Alle studienævnets medlemmer blev hørt, og der var enighed om, at det var en 

svær problemstilling. Et flertal vurderede, at denne konkrete sag ikke gav an-

ledning til, at der skulle afviges fra praksis. Det blev derfor besluttet, at studie-

nævnets afgørelse fastholdes. Det overvejes, om der fremadrettet skal ske æn-

dringer i den nuværende praksis. 

 
Punkt 4. Godkendelse af nye kursusbeskrivelser og større tekstu-

elle ændringer for efteråret 2023 

Til punktet var vedlagt oversigt over fagudbud E23 for bacheloruddannelsen, 

kandidatuddannelsen og tilvalg samt nye kursusbeskrivelser og kursusbeskri-

velser med større tekstuelle ændringer.  

 

I Klinisk psykologi er det en forudsætning for prøvedeltagelse, at de stude-

rende deltager i en klinisk konference og i grupper laver en posterpræsenta-

tion. Studenterrepræsentanterne bemærkede, at det i kursusbeskrivelsen med 

fordel kunne tydeliggøres, hvad en konference er, og hvordan præsentatio-

nerne mere konkret foregår. I bachelorprojektet er krav til den valgte problem-

stilling omformuleret. 

 

Ift. kandidatudbuddet bemærkede studenterrepræsentanterne, at der med for-

del kan tilføjes User Experience i parentes til kandidatseminaret ’Psykologi an-

vendt på UX - fra problemløsning til innovation’, da det ikke er sikkert, at alle 

studerende ved, at UX betyder User Experience. Studenterrepræsentanterne 

bemærkede ligeledes, at kandidat kursusbeskrivelsen til seminaret ’Social Psy-

chology: The Presence of Others’, der udbydes til både bachelor og kandidat, 

er tilrettet. Men at dette ikke er tilfældet i kursusbeskrivelsen for bachelorse-

minaret. Underviseren kontaktes ift. dette. 
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Studienævnet drøftede, hvad forskellen er på henholdsvis et klinisk og et al-

menpsykologisk seminar. Forskellen er ikke altid tydelig, og flere seminarer 

har været udbudt både som kliniske og almenpsykologiske seminarer, selvom 

indholdet har været det samme. Da de studerende kun må vælge ét klinisk se-

minar, har kategoriseringen i henholdsvis klinisk og almenpsykologisk stor be-

tydning for, hvilke seminarer de kan vælge. Desuden besværliggør det udveks-

ling.  

 

Studienævnet besluttede at afskaffe betegnelsen kliniske seminarer fra foråret 

2024, så alle seminarer fremadrettet er valgfrie seminarer på nær de tværfag-

lige, hvor der kun må vælges ét. I seminarer med klinisk indhold kan krav til 

beståede fag indskrives under ’Faglige forudsætninger’.  

 

Studienævnet godkendte de nye kursusbeskrivelser og tekstuelle ændringer for 

efteråret 2023.  

 
Punkt 5. Drøftelse af brug af åbne svarkategorier i undervisnings-

evalueringerne 

Til punktet var vedlagt sagsfremstilling samt oversigt over evalueringsspørgs-

mål med åbne svarkategorier. På baggrund af en problemstilling vedrørende 

uhensigtsmæssige kommentarer i kursusevalueringernes åbne svarkategori-

spørgsmål drøftede studienævnet løsningsforslag 1: Valgfrihed ift. om undervi-

ser vil modtage evalueringsrapport med kommentarer. Løsningsforslag 2: 

Evalueringsrapport med kommentarer tilgår ikke underviser. Der var desuden 

mulighed for at pege på, at processen bør fortsætte uændret.  

 

En VIP-repræsentant indledte med, at han var tilhænger af forslag 1, hvor un-

derviseren selv har mulighed for at vælge. Han kunne ikke umiddelbart se, at 

der var nogle fordele ved forslag 2.  Der var bred enighed om dette. Ligesom 

der var enighed om, at det er vigtigt, at kommentarerne fra de studerende ikke 

forsvinder. Størstedelen af kommentarerne er relevante og giver vigtig infor-

mation ift. mulige ændringer og forbedringer.  

 

På baggrund af tidligere drøftelser i Uddannelsesforum er der i evalueringerne 

tilføjet en linje om, at undervisningsevalueringerne sendes direkte til undervi-

ser, og der opfordres til at give konstruktiv feedback. Næstformanden syntes, 

det var ærgerligt, at man ikke først afventer og ser, om dette tiltag har en posi-

tiv effekt. En kampagne kunne være en anden mulighed, hvor der er fokus på 

at skrive ordentligt og i en konstruktiv tone. Fra studenterrepræsentanternes 

side blev der peget på, at spørgsmålene i sig selv måske kan lægge op til nega-

tive kommentarer, når der eksempelvis spørges ind til forbedringer.  De frem-

hævede desuden, at underviserne ikke skal pakkes ind i vat, men at det om-

vendt er vigtigt, at kommentarerne ikke er personrettede, men omhandler 

selve undervisningen. En studenterrepræsentant bemærkede endvidere, at det 

bør fremgå tydeligere, at der er tale om en anonym besvarelse. I forlængelse 
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heraf pegede hun på, at de studerende modtager en reminder med navn, hvor 

der står, om de har evalueret.  

 

Studienævnet pegede på forslag nr. 1, hvor det er frivilligt, om underviseren vil 

modtage evalueringsrapporten med kommentarer. 

 
Punkt 6. Drøftelse af projektorienteret forløb gældende fra F24 

På baggrund af oversigter fra BSS Studier som viser, hvor mange ECTS de stu-

derende har været tilmeldt i semesteret med det projektorienteret forløb de se-

neste år samt en oversigt over antal beståede ECTS før specialet, fremgår det, 

at lidt under 1/3 af de studerende, ikke har været tilmeldt et fag ved siden af 

det projektorienterede forløb, og tilsvarende manglede ca. 1/3 af de stude-

rende 15 ECTS, når de skriver speciale.  

 

Studenterrepræsentanterne foreslog at præsentere de studerende, der er i 

praktik nu, for det tidligere drøftede forslag om et projektorienteret forløb på 

20 ECTS i kombination med et 10 ECTS redskabsfag bestående af ugemodulet 

og TP-grupperne. Dette ville kunne foregå via TP-grupperne som en kvalitativ 

forespørgsel. Formanden laver et visuelt udkast, der udsendes på vegne af stu-

dienævnet.  

 

Yderligere drøftelse af det projektorienterede forløb afventer en tilbagemel-

ding fra prodekanen. 

 

Punkt 7. Opfølgning på ugesedler 

Instruktorerne har lavet en midtvejsevaluering ift. ugesedlerne på Kognitions-

psykologi. Ugesedlerne er mere tekstnære end på Social- og personlighedspsy-

kologi, hvilket kan gøre dem sværere at bruge, da det begrænser diskussionen. 

Instruktorerne synes, det er en svær rolle at skulle forsvare ugesedlerne både 

over for underviserne og de studerende. I modsætning til første semester har 

de studerende på andet semester to fag, hvor man arbejder i studiegrupper, da 

Neurovidenskabelig psykologi også lægger op til studiegruppearbejde. 

 
Næstformanden bemærkede, at studenterrepræsentanterne gerne vil have til-

sendt ugesedlerne, så de kan sammenligne med Social- og personlighedspsy-

kologi. Formanden fremhævede, at der er tale om en proces, inden der nås 

frem til et sæt af ugesedler, der fungerer godt. En oversigt over gode eksempler 

kunne være en mulighed. Når undervisningen i Kognitionspsykologi er slut, vil 

der blive lavet en skriftlig evaluering af instruktorgruppen. Underviserne skal 

ligeledes høres ift. hvad der fungerer og ikke fungerer. Efterfølgende skal der 

holdes møde med faggruppen for Udviklingspsykologi.  

 
Punkt 8. Status på opfølgning på handleplan for årlig status 2022  

Til punktet var vedlagt handleplan for 2022. Formanden indledte med, at stort 

set alt fra handleplanen er fuldført. 
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o Deling af positive erfaringer med udvikling på førsteårsfrafald: Formanden 

har drøftet dette med andre studieledere. Generelt er det svært at pege på 

konkrete årsager til ændringer i førsteårsfrafaldet. Aktuelt er psykologi det 

studie på Aarhus BSS, der er bedst til at holde på de studerende. 

o Øgning af studieintensiteten ved at reducere arbejdsbelastningen i det pro-

jektorienterede forløbet: Fra E23 nedsættes ugemodulet fra 4 til 3 dage, og 

TP-grupperne fra 8 mødegange á 3 timer til 7 mødegange á 2 timer. Eksa-

men ændres fra en 9 siders skriftlig eksamen til en 3 siders skriftlig eksa-

men efterfulgt af 20 minutters mundtlig eksamen med intern censur. 

o Indmelding af flere mundtlige eksamener: Der er i F23 og E23 indmeldt 

flere mundtlige eksamener på kandidatseminarerne blandt andet i form af 

PBL-seminarer. Projektorienteret forløb har mundtlig eksamen fra E23. 

Klinisk psykologi har en konferencedag med mundtlige posterpræsentatio-

ner som eksamensforudsætning. Bachelorseminarerne har mundtlig eksa-

men fra F24.  

o Evaluering af implementering af ugesedler fra E22: I de pågældende fag 

afholdes midtvejs evaluering samt en afsluttende evaluering, når semeste-

ret er afsluttet med henblik på eventuelle justeringer.  

o Udførelse af undersøgelse ift. dimittenders adgang til arbejdsmarkedet: 

Der er fundet dimittender, der gerne vil interviewes, undersøgelsen er 

endnu ikke udført. 

o Fysisk mødested for de studerende: Der er fokus på dette i forbindelse 

med Campus 2.0. Næstformanden har været med til et møde og lagt vægt 

på, at der er behov for et samlingssted for psykologistuderende med natur-

lig tilknytning til undervisningsmiljøet. Institutleder og institutsekretari-

atsleder har samme fokus. 

Ift. handleplanspunktet om undersøgelse af dimittenders adgang til arbejds-

markedet bemærkede en studenterrepræsentant, at en bekendt i et speciale 

har undersøgt, hvordan det er at starte på arbejdsmarkedet på baggrund af en 

uddannelse i jura eller psykologi. Det undersøges, om vedkommende kan del-

tage i et kommende studienævnsmøde og fortælle om sine resultater.  

 

Punkt 9. Fremtidige dagsordenspunkter 
o Projektorienteret forløb 

o Opfølgning på ugesedler 

 
Punkt 10. Eventuelt  
Der var ikke noget til punktet. 

 
 
Mødet sluttede kl. 12.00 
 
Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand                       Referent    


